
 
                                      PROTOKÓŁ  Nr XXXV/2017 
 
z  XXXV Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój, odbytej w dniu 25 października 2017 r. w budynku 
administracyjnym Urzędu Gminy w Solcu-Zdroju, w godz. 8°° do 9.30. 
 
         
             Ad.1.  Otwarcia XXXV Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój dokonał Przewodniczący Rady Gminy 
Paweł Patrzałek.  Przywitał obecnych  na Sesji radnych Rady Gminy Solec-Zdrój,  Przewodniczącego 
Rady Powiatu Andrzeja Gądka, radnego powiatu  Jerzego Kordosa ,  Wójta Gminy Adama Pałysa, 
sołtysów i kierowników referatów Urzędu Gminy oraz pozostałych gości .   
       Przewodniczący Rady poinformował,  Ŝe na ogólny stan 15 –tu radnych obecnych jest   
14-tu , co stanowi   quorum uprawnione do podejmowania prawomocnych uchwał.  
Nieobecni na Sesji radni:  Czesław Zeliasz. 
Lista obecności – w załączeniu. 
             Ad.2. Przewodniczący Rady  Paweł Patrzałek przedstawił porządek posiedzenia: 
1. Otwarcie XXXV Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
2. Przyjęcie porządku XXXV Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
3. Przyjęcie Protokołu z XXXIV Sesji Rady Gminy. 
4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na XXXIV Sesji Rady Gminy Solec- Zdrój. 
5. Informacja o zarządzeniach wydanych przez Wójta Gminy.  
6. Informacja o realizacji zadań oświatowych Gminy Solec-Zdrój za rok szkolny 2016/2017. 
7. Interpelacje i zapytania radnych. 
8. Podjęcie uchwał: 
a/ w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej w 
Solcu-Zdroju w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Solcu-Zdroju, 
b/ w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej w 
Zborowie w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Zborowie , 
c/  zmieniająca uchwałę w sprawie określenia szczegółowych warunków udzielania pomocy dzieciom 
i młodzieŜy, 
d/ w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017 – 2025, 
e/  w sprawie zmiany budŜetu gminy Solec-Zdrój na 2017 rok. 
9. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych. 
10.Wolne wnioski i zapytania. 
11.Zakończenie obrad. 
PowyŜszy porządek radni przyjęli jednogłośnie, bez uwag.   
               Ad.3. Nikt z obecnych nie wniósł Ŝadnych uwag do protokołu z  XXXIV Sesji Rady Gminy. 
Protokół uznany został za przyjęty .                   
   Obecne na Sesji przedstawicielki Poczty Polskiej przedstawiły ofertę dotyczącą dotowanych 
ubezpieczeń upraw rolnych i zwierząt gospodarskich, która jest dostępna dla zainteresowanych w 
placówkach pocztowych.                                                                                                          
                Ad.4 . Wójt Adam Pałys przedstawił sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na  
XXXIV Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.  
Radni nie zgłosili Ŝadnych uwag. 
Sprawozdanie - w załączeniu. 
                Ad.5. Następnie Wójt  Adam Pałys przedstawił informację o zarządzeniach wydanych  w 
okresie między Sesjami. 
Nie zgłoszono uwag ani zastrzeŜeń.  
Informacja – w załączeniu. 
                 Ad.6. Sekretarz Barbara Simon przedstawiła informację o realizacji zadań oświatowych 
Gminy Solec-Zdrój za rok szkolny 2016/2017. 
W nawiązaniu do informacji radny Krzysztof Galus zapytał, czy planowana jest wymiana pokrycia 
dachowego na szkole w Zborowie? 
Wójt Adam Pałys wyjaśnił, Ŝe będzie składany wniosek na termoizolację i w ramach tej modernizacji 
będzie wymieniony dach na szkole. 



                 Ad.7.  W interpelacjach i zapytaniach radnych głos zabrali: 
Radna Teresa Sowula: 
- do powiatu: Jesienią tego roku miały być kopane rowy w Kikowie. Czy prace te będą  wykonane? 
Radny Andrzej Kopeć: 
- Co z placem wiejskim w Wełninie? 
- Radny Włodzimierz Grabda: 
- do powiatu: Ponawia wniosek o remont drogi do śukowa. 
- do wójta: Wyremontować dziurę na  moście na drodze Piasek Mały do Kolonii Zagajów. 
- Obciąć gałęzie przy drogach , zwłaszcza na zakrętach. 
Radny Krzysztof Galus: 
- Zwrócił się do przewodniczącego rady powiatu o wyjaśnienie wypłaty  2 mln zł odszkodowania 
spadkobiercom  dawnego pałacu w Zborowie  z tytułu bezumownego korzystania z nieruchomości  w 
okresie, kiedy mieścił się tam dom pomocy społecznej.  
Radny Paweł Fortuna: 
- Na drodze  na Błonie rozchodzi się asfalt. PoniewaŜ droga jest jeszcze w okresie gwarancyjnym 
naleŜy zgłosić   wykonawcy  usterki do usunięcia. 
- Na zebraniu wiejskim w Zielonkach mieszkańcy zawnioskowali o  zagospodarowanie miejsca na 
którym znajduje się zbiornik p.poŜ.,  a przede wszystkim poprzez jego zasypanie. 
Radny Paweł Koźbiał: 
- do powiatu: zamontować lustro przy posesji p. Panek. 
- Zrobić przepust na Koloni Zagajów. 
- Jak wygląda sprawa wysokości opłat za umieszczenie urządzeń w pasie drogowym? 
- Podziękował Wójtowi za zrobione  drogi do p. Sudera i  p. Piotrowicza. Wnioskuje o taką samą 
drogę do p. Chojnackiej w StraŜniku. 
- Zrobić oświetlenie uliczne przy posesji p. Juszczyka w StraŜniku. 
Radny Adrian Babiarz: 
- do powiatu: Umocnić skarpę przy p. Sodo w Piestrzcu. 
- Odwodnić zakręt na drodze powiatowej przy p. Ząbek. 
Radny Stanisław śelazny: 
- Czego dotyczą niejasności przy budowie Górnej drogi w Świniarach? 
- Nie świecą się lampy w Ludwinowie. 
    Ad.8a/  Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek poinformował, Ŝe   projekt uchwały  w 
sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej w Solcu-
Zdroju w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Solcu-Zdroju był omawiany na posiedzeniach komisji i 
otrzymał ich rekomendację.  
Przewodniczący odczytał powyŜszą uchwałę . 
Nikt z radnych nie zgłosił pytań ani uwag w związku z czym uchwała została poddana  pod 
głosowanie . 
Uchwała została przyjęta 14 -oma głosami „za”, 0 – przeciw, 0 –  wstrzymujących  się. 
Uchwała nr XXXV/200/2017  – w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej 
Szkoły Podstawowej w Solcu-Zdroju w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Solcu-Zdroju  - w 
załączeniu. 
              Ad. 8b/  Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek poinformował, Ŝe   projekt uchwały  w 
sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej w Zborowie 
w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Zborowie był omawiany na posiedzeniach komisji i otrzymał ich 
rekomendację.  
Przewodniczący odczytał powyŜszą uchwałę . 
Nikt z radnych nie zgłosił pytań ani uwag w związku z czym uchwała została poddana  pod 
głosowanie . 
Za przyjęciem głosowało 14 radnych,  
przeciw – 0 radnych, 
wstrzymało się – 0 radnych .  
Uchwała nr XXXV/201/2017 w  sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej 
Szkoły Podstawowej w Zborowie w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Zborowie – w załączeniu. 



             Ad.8c/  Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek poinformował, Ŝe   projekt uchwały 
zmieniający uchwałę w sprawie określenia szczegółowych warunków udzielania pomocy dzieciom i 
młodzieŜy  był omawiany na posiedzeniach komisji i otrzymał ich rekomendację.  
Przewodniczący odczytał powyŜszą uchwałę . 
Nikt z radnych nie zgłosił pytań ani uwag w związku z czym uchwała została poddana  pod 
głosowanie . 
Za przyjęciem głosowało 14 radnych,  
przeciw – 0 radnych, 
wstrzymało się – 0 radnych .  
Uchwała nr XXXV/202/2017  zmieniająca uchwałę w sprawie określenia szczegółowych warunków 
udzielania pomocy dzieciom i młodzieŜy  – w załączeniu. 
             Ad.8d/  Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek poinformował, Ŝe   projekt uchwały  w sprawie 
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017 – 2025, 
 był omawiany na posiedzeniach komisji i otrzymał ich rekomendację.  
Przewodniczący odczytał powyŜszą uchwałę . 
Nikt z radnych nie zgłosił pytań ani uwag w związku z czym uchwała została poddana  pod 
głosowanie . 
za przyjęciem głosowało 14 radnych,  
przeciw – 0 radnych, 
wstrzymało się – 0 radnych .  
Uchwała nr XXXV/203/2017 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Solec-
Zdrój na lata 2017 – 2025  – w załączeniu. 
             Ad.8e/  Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek poinformował, Ŝe   projekt uchwały  w sprawie 
zmiany budŜetu gminy Solec-Zdrój na 2017 rok był omawiany na posiedzeniach komisji i otrzymał 
ich rekomendację.  
Przewodniczący odczytał powyŜszą uchwałę . 
Nikt z radnych nie zgłosił pytań ani uwag w związku z czym uchwała została poddana  pod 
głosowanie . 
za przyjęciem głosowało 14 radnych,  
przeciw – 0 radnych, 
wstrzymało się – 0 radnych .  
Uchwała nr XXXV/204/2017 w sprawie zmiany budŜetu Gminy Solec-Zdrój na 2017 rok  – w 
załączeniu.                     
             Ad.9. Odpowiedzi na zgłoszone pytania i interpelacje udzielili: 
Przewodniczący Rady Powiatu  Andrzej Gądek: 
- Drogi tzw. Szlak Królewski i  Piasek  Mały - śuków będą remontowane ze środków na usuwanie 
skutków powodzi. Obecnie wpłynęła promesa w wysokości 400 tys. zł. i będzie przekazana na drogi, 
które były zgłoszone wcześniej. Ma nadzieję, Ŝe wojewoda przyzna środki na remont kolejnych dróg. 
- Spadkobiercy pałacu w Zborowie, w którym przez 60 lat mieścił się dom pomocy społecznej, 
wystąpili do sądu o przyznanie odszkodowania za bezumowne korzystanie z budynku. Sąd nakazał 
wypłatę 2 mln zł. , odwołania okazały się bezskuteczne i powiat musiał wypłacić zasądzoną kwotę.  
- Zgłosi  budowę przepustu w Kolonii Zagajów. 
- Zgłosi do Zarządu Dróg  montaŜ lustra na drodze. 
- Skarpa pod p. Sodo i zakręt w Piestrzcu to tematy znane od dawna i trudne do rozwiązania. 
Wójt Adam Pałys: 
- Dziura na moście będzie zrobiona. 
- Gałęzie zostaną usunięte tak, aby nie zasłaniały jezdni. 
- Powiat został obciąŜony odszkodowaniem sądownie. 
- Droga na Błonie jest zgłoszona do poprawy. 
- NaleŜy rozwaŜyć czy zasypanie zbiornika p.poŜ. w Zielonkach nie doprowadzi do zakłócenia 
stosunków wodnych. 
- W przyszłym roku  wystąpi do  FOGR o środki na  drogę do p. Chojnackiej. 
- Oświetlenie uliczne na StraŜniku jest juŜ zrobione i nie będzie prowadzone dodatkowo do jednej 
posesji. 



- Remont drogi w Świniarach będzie prowadzony po istniejącym śladzie, geodeta musi wskazać  
przebieg, aby nie wychodzić poza granice. 
- Działka w Wełninie jest własnością wspólnoty, wieś posiada swój statut i we własnym zakresie 
powinna dbać o tą działkę. 
Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek wspólnie z Wójtem Adamem Pałysem wręczyli radnemu 
Pawłowi Fortunie dyplom w podziękowaniu za pomoc w organizacji IX Europejskiego Tygodnia 
Sportu dla Wszystkich  w 23 edycji Sportowego Turnieju Miast i Gmin w 2017 roku w Województwie 
Świętokrzyskim. 
              Ad.10. W wolnych wnioskach i zapytaniach głos zabrali: 
Pani Teresa Janusiewicz: 
- Uporządkować teren po przekopie  na Iłki od drogi od Świniar. 
- Wyasfaltować drogi do domów we Włosnowicach,  m.in. do p. Mariana Fortuny, na Nową Wieś.  
Wójt Adam Pałys: 
- Dojazd do po. Fortuny jest zrobiony z innej strony. 
- Droga na Nową Wieś jest w dobrym stanie. 
Pani Ewa Kulik: 
- Wysłać pracowników do posprzątania przystanków. 
- Zrobić asfalt ok. 100 m w stronę łąk. 
Pani Liwara Krystyna: 
- Podziękowała za ocieplenie świetlicy. 
- Zawnioskowała o wymianę dachu na świetlicy. 
Wójt Adam Pałys: 
- Dach na świetlicy mieszkańcy mogą  zrobić ze środków funduszu sołeckiego. 
Pan Leszek Sowula: 
- Wyprofilować zakręt na drodze z Zagajowa do Kolonii Zagajów  a od strony Kolonii Zagajów 
ustawić przy nim dwa „sierŜanty”. 
- Udostępnić koparkę do pogłębienia rowu w Zagajowie. 
Przewodniczący Powiatu Andrzej Gądek: 
- Koparka będzie do dyspozycji sołtysa. 
- Zgłosi wniosek o ustawienie „sierŜantów” . 
Pan Bogdan Pietrzyk: 
- Za pośrednictwem Przewodniczącego Rady Powiatu Andrzeja Gądka chciał podziękować 
personelowi szpitala w Busku-Zdroju za pomoc medyczną udzieloną mu po wypadku. 
Pan Waldemar Korniłowicz: 
- Dokończyć remont chodnika przy ul. Krakowskiej i na ul. Partyzantów. 
- Na poboczu przy moście za szkołą przy ul. 1 Maja jest duŜa dziura. 
Pan Andrzej Gądek:  
- Wyrwa zostanie usunięta. 
Pan Włodzimierz Grabda: 
- Zrobić przystanek autobusowy dla dzieci w Piasku Małym. 
- Wyasfaltować drogę do trzech domów i do świetlicy. 
Pan Paweł Koźbiał: 
- Na jakich zasadach sprzedawane są działki  gminne? 
Wójt Adam Pałys: 
- RozwaŜy wniosek dotyczący budowy  przystanku w Piasku Małym. 
- SprzedaŜ działek gminnych odbywa się  w oparciu o przepisy ustawy o gospodarce 
nieruchomościami. KaŜda sprzedaŜ podawana jest do publicznej wiadomości. 
Pan Stanisław śelazny: 
- Pogłębić zbiornik p.poŜ. w Świniarach. 
- Kto decyduje o publikacji artykułów w Gazecie Soleckiej? Napisany przez p. Bogdana Zająca 
artykuł o jednostce straŜy poŜarnej w Świniarach nie został umieszczony w ostatnim wydaniu gazety. 
Sekretarz Barbara Simon wyjaśniła, Ŝe z powodu braku miejsca na łamach gazety trzeba było z czegoś 
zrezygnować. 
Pan Krzysztof Galus: 
- Naprawić dziurę na chodniku przy moście obok p. Kochańskiego. 



- Dokonać przeglądu dróg przez Zborów. 
             Ad.11. W związku z wyczerpaniem się porządku obrad Przewodniczący  Rady 
Gminy Paweł Patrzałek  dokonał zamknięcia XXXV Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
 
 
Protokołowała:                                                                                Przewodniczący  Rady 
Danuta Grabda                                                                                    Paweł Patrzałek 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


